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Verslag algemene vergadering 

Donderdag 12 mei 2016 

 “Verslag onder voorbehoud van goedkeuring op de volgende algemene 
vergadering.” 

Aanwezige effectieve leden: Filip Bolleire, Ingrid De Tandt, Huig Deneef, Mark 
Hanssens, Joelle Hauglustaine, Ingrid Hofkens (uittredend ondervoorzitter), 
Marcel Jonckers (voorzitter), Caroline Meyers, Pieter Roovers, Annemie van 
Aerschot John Vankeijenberg (11/ 19) 

Aanwezige niet-stemgerechtigde leden: Tom Roovers (schepen), Thomas Villa 
(N-VA) 

Verontschuldigde effectieve leden: Edith Recko, Alexander Vandermeulen en 
Roger Wouters 

Verontschuldigde niet-stemgerechtigde leden:, Brigitte Reniers 
(milieuambtenaar), Roland Betrains (Open VLD), Chris Stryckmans (Groen), Guy 
Vanparijs (GROS) 

Afwezige en niet-verontschuldigde stemgerechtigde leden: Heidi Bottu, Roger 
Daenen, Roger Engelbosch, Hugo Eymael, Maria Tollet 

Afwezige en niet-verontschuldigde niet-stemgerechtigde leden: Marc Ylen 
(SP.A). 

Ontslagnemend: Sarah De Schamphelaere en Michel Vandervesse 

Er is nog geen nieuwe afgevaardigde namens CD&V en Vlaams Belang 

oOoOoOo 
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VERSLAG:  

1. Betreffende MAR-samenstelling 

De voorzitter deelt mee dat twee leden van de MAR ontslag nemen: Sarah De 
Schamphelaere, bestuurslid, wegens verhuis uit Tienen, en Michel Vandervesse. 

Bovendien neemt Ingrid Hofkens. ontslag als ondervoorzitter maar wil wel 
blijven zetelen als bestuurslid. 

De voorzitter stelt voor dat tijdens de vergadering van 2 juni een nieuw lid van 
het dagelijks bestuur / een nieuwe ondervoorzitter zal gekozen worden bij 
geheime stemming. De stemgerechtigde leden kunnen zich hiervoor kandidaat 
stellen. Hij verwijst hierbij naar de statuten:  

§4. Voorzitter, ondervoorzitter en secretaris 
De voorzitter, ondervoorzitter en secretaris van de milieuraad worden gekozen 
door, maar niet noodzakelijk uit, de stemgerechtigde leden. 
De voorzitter, ondervoorzitter en secretaris van de milieuraad mogen geen 
politiek mandaat bekleden. 

Bovendien zal een nieuwe oproep gebeuren in de media om nieuwe leden te 
werven. Uit de kandidaten zullen we dan in september de meest geschikten 
weerhouden rekening houdend met de dubbele 1/3de regel: (1/3de van het 
andere geslacht en 1/3de namens de erkende milieubeweging). 
Aan de milieuambtenaar wordt gevraagd een oproep te plaatsen. 

2. Volgende vergadering 2 juni 

Er is een voorstel vanuit het Regionaal Landschap Zuid-Hageland om tijdens de 
vergadering van 2 juni een open raad te houden t.t.z. dat er tijdens het eerste 
uur van de vergadering (20 u. tot ongeveer 21 u.) samen vergaderd wordt met 
de Landbouwraad. Het Regionaal Landschap (Joachim Lambrechts, samen met 
Robin Guelinckx) zullen de plannen toelichten die zijn afgesproken met de stad 
(schepen Roovers en milieudienst) voor de inrichting van een aantal 
akkerranden binnen ruiverkaveling Vissenaken. Het betreft stroken die binnen 
de ruilverkaveling voorzien zijn voor natuurinrichting. 

3. Rapportering werkgroepvergadering en komende acties – Praktische en 
concrete afspraken. 

3a. Dag van het Park in het Vianderpark, zondag 29 mei – 14 tot 17 u. 

De voorzitter heeft enkele affiches en flyers beschikbaar om na de vergadering 
mee te nemen en te verspreiden. 
De schepen geeft toelichting over de organisatie van de dag: welke standen en 
welke activiteiten voorzien zijn, plaatsing van de standen e.d. Er is 
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kinderanimatie voorzien, pedallo’s, loopballen… De cafetaria heeft ondertussen 
een grondige opknapbeurt gekregen, er zijn ook supplementaire terrassen, 
muziekopvoeringen, schminkstand enz . 
 
De MAR deelt een dubbele grote tent met het Regionaal Landschap en 
Natuurpunt, dat de klemtoon legt op composteren. OpgewekTienen werkt 
eveneens mee en zet ParkLife en de volkstuintjes in de kijker. 

Naast de klassieke voorstelling van de MAR wordt klemtoon gelegd op de Big 
Jump van 3 juli. Er is ook een plantenruil voorzien. MAR-leden die hiervoor 
plantjes ter beschikking hebben, of potjes, worden verwacht deze mee te 
brengen of vooraf te bezorgen. . Er worden geen plastic zakjes voorzien, maar 
de MAR-leden wordt gevraagd papieren broodzakken bij te houden. 

Volgende MAR-leden zeggen waarschijnlijk aanwezig te zullen zijn: Annemie, 
Joelle, Marc, Huig, Pieter, Thomas, Ingrid, Marcel …. 

Op 23 mei is in de Viander een persmoment voorzien waarbij de herinrichting 
met hagen, heggen, houtkant, bloemenwei, hoogstamboomgaard, 
insectenwand worden voorgesteld. De toegangscirkel, de wilgentunnel en de 
openluchtklas zijn dan ook klaar. De didactische panelen zijn eveneens klaar en 
worden ook voorgesteld. De avontuurlijke speeltuin krijgt wel een voorstelling 
maar zal pas voor 1 juli klaar zijn. Deze werken starten daags na de Dag van het 
Park.  Hiervoor zullen uitsluitend natuurlijke materialen gebruikt worden. 

3b. Big Jump, 3 juli 

In de ”Big Jump” infostand komen 4 thema’s aanbod: 

 Waterkwaliteit van de Gete 

 Uitbreiding fietsnetwerk; 

 De mogelijkheid om in de Getevallei natuur uit te bouwen; 

 Problematiek van riolering : er zijn nog een paar ongezuiverde beken die 
rechtstreeks in de Gete uitmonden. 

De MAR zal de Rode-Kruiskosten voor zich nemen. De andere onkosten kunnen 
wellicht via sponsoring. 
In het verleden was er hier ook reeds muzikale omlijsting.  Daarvoor wordt 
gewerkt met generator. 

Er wordt nog getracht het draagvlak uit te breiden: jeugdbewegingen worden 
aangeschreven. 
Een tweetal tenten worden geplaatst. Er wordt niet uitgeweken naar de weide, 
de afstand is dan te ver. 

Volgende punten dienen nog beschouwd te worden: 



   Milieuadviesraad Tienen            Verslag d.d. 22 maart 2016   4/10 

 Voldoende medewerkers om alles in goeie banen te leiden; 

 Tof voor de kinderen (gezellig houden); 

 Mensen informeren over alles en nog wat; 

 Poster voorgaande jaren gebruiken; 

Er is nog onzekerheid  of  natuurpunt (nationaal) medewerking wil verlenen. 

De affiche wordt gemaakt door Luc Nagels; 

3c. ParkLife 

De MAR verleent medewerking voor zondag 14 augustus. 
Hiervoor bereidt Joelle een modulaire kraam voor die kan gebruikt worden voor 
het installeren van een plantenruilstand: een weggeefkast vergelijkbaar met wat 
al bestaat voor boeken. 
 

3f. Autoloze Zondag – 18 september 2016 

Er is hierover nog geen officiële beslissing. De Schepen stelt wel dat Tienen 
meewerkt aan dit initiatief. Welke zone autovrij wordt ligt nog niet vast.  De 
MAR pleit voor zo ruim mogelijk, bijvoorbeeld binnen de vesten.  

Er wordt wel op gewezen dat 18 september al erg dichtbij komt en dat 
beslissingen niet lang meer kunnen uitblijven. 

De autoloze zondag zou moeten gecombineerd worden met voldoende 
animatie in de stad.  De straten moeten door de voetgangers, fietsers en 
spelende kinderen kunnen gebruikt worden. Er volgen voorstellen als een 
stratenloop, een zoektocht, een eendjesrace, een stille geluidenwandeling, 
samenwerking met andere initiatieven. In straten met animatie is best parkeren 
niet toegelaten. 

Op de vergadering van 2 juni zal beslist worden of er een bijkomende 
werkvergadering in juni moet worden gehouden. 

4. Plastic zakjes 

Er werd vanuit de MAR contact genomen met de directie van Delhaize Tienen 
om hun te vragen niet meer systematisch plastic zakjes ter beschikking te 
stellen van de klanten. Delhaize doet dit ondertussen niet meer. Bij de andere 
warenhuizen in Tienen was dit al het geval. 

5. Wijzigingen i.v.m. huisvuilinzameling, meer bepaald  i.v.m. plastics. 

Er komen een aantal wijzigingen i.v.m. het inzamelen van huisvuilfracties. 
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Ten eerste mogen de grijze zakken (restafval) niet langer dichtgeplakt worden, 
maar moeten ze dichtgebonden zijn zodat er een gemakkelijk grijpbare top is. 

Ten tweede komen er in het heropende containerpark een aantal nieuwe 
inzamelfracties als isomo, kurk, harde en zachte plastics. 

Ten derde komt er voor het hele werkingsgebeid van Ecowerf een nieuwe 
afvalzak: een roze. Deze roze zak is bedoeld voor het inzamelen van zachte 
plastics als botervlootjes, fruitkorfjes, verpakkingsplastic en draagtasjes. Van de 
zachte plastics kunnen granulaatkorrels worden gemaakt voor divers gebruik. 
De roze zakken zijn goedkoop (25 cent per zak, te koop in het stadhuis) en 
verkleinen de restfractie in de duurdere grijze zak. Het gebruik van de roze zak is 
niet verplicht. Let wel: de nieuwe zak zal niet worden opgehaald. Inwoners 
dienen ze zelf naar het containerpark te brengen. 

Er zijn bedenkingen of de burgers deze extra-inspanning zullen willen leveren. 
De schepen denkt van wel omwille van de lage prijs van de zak. Hij ziet het als 
een voordeel dat de burgers op deze manier vaker naar het containerpark 
moeten komen, dit zal de burger aanzetten tot het nog beter selectief 
inzamelen en recycleren. 

6. Bomen 

6.1 Houtemstraat  - Omwille van straatwerken (nutsvoorzieningen en heraanleg 
van de voetpaden) worden in de Houtemstraat de bestaande 169 bomen 
volgens een stedenbouwkundige vergunning gerooid.  Ze zullen na de werken 
worden vervangen door evenveel andere bomen. De MAR heeft hier 
bedenkingen bij, gezien deze boom een steriel ras is: het geeft geen stuifmeel, 
geen nectar, geen vruchten en levert dus geen bijdrage aan biodiversiteit. 

De voorzitter betoogt dat in een tijd waarin het wereldwijd slecht gaat met bijen 
(maar ook ander insecten), deze keuze een grote gemiste kans zou zijn.  Hij pleit 
ervoor om bij elke gelijkaardige beslissing een biodiversiteitstoets te doen, en 
met andere woorden telkens na te gaan wat de milieu-impact is en hoe van 
voorziene werken gebruik kan worden gemaakt om iets positiefs te doen voor 
het milieu. De aanplant van 169 bomen kan op die manier wel een bijdrage 
leveren aan de biodiversiteit.   

Eén voorstel is gebruik te maken van lijsterbessen: een vrij lichte boom, met 
bloemen die door bijen, zweefvliegen en andere insecten veelvuldig bezocht 
worden, die op deze manier ook positief zijn voor insectenetende vogels en 
voor vleermuizen (die courant voorkomen in de Houtemstraat) en met fraaie 
bessen die eveneens vogelvoedsel vormen. Er is ook een mooie verkleuring in 
de herfst. 
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Er wordt wel op gewezen dat deze boom misschien niet geschikt is i.v.m. zijn 
wortelvorming en dat er nog andere mogelijke ecologisch interessante soorten 
zijn , zoals de meidoorn of misschien de haagbeuk, zoals oorspronkelijk op het 
plan voorzien. Dit dient onderzocht. 

6.2 Langsheen, toegangsweg N29 

Enige tijd geleden waren er vragen over het rooien van een paar percelen bos 
bij  het kruispunt van de A29  met de Getelaan. Deze werken zijn vergund, de 
gekapte populierbosjes moeten worden vervangen door streekeigen loofhout, 
bestaande opschiet van streekeigen soorten dient zoveel mogelijk behouden. 

In deze omgeving waren een paar percelen grond te koop.  De stad heeft hier 
een kans laten voorbijgaan om te werken aan een vergroening. 
De schepen licht toe dat bij het Schottepad nieuwe ontwikkelingen mogelijk zijn 
op een weinig waardevol grasperceel.  De Getevissers vragen om daar een vijver 
aan te leggen. 

Ook de vroegere gronden van Baeke (tussen Mulkstraat en Gete) komen ter 
sprake. Ze zijn erg nat en dus voor landbouw niet optimaal en bijzonder goed 
gelegen voor realisatie van een publieke groenzone (een open stadsbos). 

Langsheen de N29 tussen spoorwegtalud en Getelaan zijn de tussen rijweg en 
fietspad voorziene haagjes quasi volledig dood.  Hierover is reeds contact 
gewest met het Vlaams gewest voor heraanplanting. 

6.3 Vesten 

Vanuit de MAR zijn er bedenkingen over de ‘vergroening’ van de vesten wat in 
de plannen voor de herinrichting werd beklemtoond.  Dit dient opgevolgd en 
een balans dient opgemaakt van het groen voor  en na de herinrichting. 
De schepen stelt dat eventueel nog plantenbakken kunnen worden toegevoegd. 

6.4 St.-Truidensesteenweg 

De MAR pleitte vroeger reeds voor aanplantingen langsheen de St.-
Truidensesteenweg om een laanaspect te bekomen. Er gebeurden enige – 
weinig geslaagde – kleine beplantingen.  Kunnen hier geen bomen bijkomen? 

6.5 Groen in de stad 

1. Op het Kapucijnenplein zijn een aantal lege plantvakken. Er zijn plannen voor 
burgerinitiatieven op die plaats. 

2. Er worden een aantal foto’s getoond genomen op de parking van de kazerne 
(St.-Jorsplein). Het kleine St.-Jorisgebouwtje heeft erg kaalogende en 
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onverzorgde zij- en achterwand: hier zouden wat struiken of muurklimmers 
goed ogen.  

 

 

 

De zijgevel van de manege bestaat uit een tiental vakjes van elkaar gescheiden 
door steunberen. Die kale hoeken zouden kunnen worden ingevuld met groen 
en een paar zitbanken.  
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De achtermuur van de huizen van de Broekstraat (in verlengde van de Spar) 
ogen erg slecht, vervallen, behalve het stuk begroeid met klimop dat een mooi 
natuurhoekje vormt.  

De schepen is zich hiervan bewust en zegt dat er enkele initiatieven zullen 
genomen worden. Zo zullen de kale muren op de doorsteek naar de Broekstraat 
ingekleed worden met behulp van de Academie. Bovendien zullen een aantal 
ruimtes bebouwd worden in de toekomst.  Het park langs de Meendijkstraat 
blijft parkgebied en wordt versterkt. 

3. Ten slotte wordt ook gewezen op het afsterven van heel wat boompjes in de 
plantgaten in de Leuvensestraat. 

7. Geluidshinder 

Het agendapunt i.v.m. het Actieplan geluidshinder kon niet worden voorbereid 
en wordt verschoven naar volgende vergadering. Dit kwam op de agenda naar 
aanleiding van een “aankondiging raadpleging van het publiek” vanuit 
Goetsenhoven. 

8. Klimaatalliantie, vergadering 9 mei. 

John en Huig hebben geven een korte rapportering van deze vergadering. Op 
woensdag 22 juni is er een volgende vergadering (mogelijk verschoven naar 
ander datum) gepland waarbij een lijst zal opgemaakt worden van mogelijke 
partners om het draagvlak groter te maken. Verder zal worden afgesproken 
welke punten op korte termijn worden aangepakt. Er wordt daarbij gedacht aan 
een mogelijke wijkaanpak, isolatie van woningen, fietsstallingen enz. 
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9. Fietssnelwegen: ook bij ons? 

John neemt het woord.  Dit item is bij Natuurpunt Tienen ter sprake gekomen. 
Het is voorzien in de visie van de provincie, maar er zijn een paar moeilijkheden 
om bepaalde doorsteken o.a. bij natuurgebieden te realiseren. Daarom wordt 
op 21 mei een verkennende wandelvergadering langsheen dat traject gehouden 
op voorstel van Groen met deelname van de regiovoorzitter van Natuurpunt, 
Hugo Abts. 

Er wordt gewezen op de kansen van dergelijke snelle fietsverbindingen bvb. via 
Kumtich Vertrijk. 
Volgens de Schepen zijn er misschien mogelijkheden tot mitigerende 
maatregelen.  Ook de schepen van Boutersem is geïnteresseerd om in dialoog te 
gaan. 

In eerste instantie zou gewerkt worden om het rondpunt bij de Grijpenlaan te 
verbinden met de Vondelstraat. 
Ook wordt een fietsweg voorzien langs de Mene via het Kasteel van Oorbeek 
met de dorpskern Oorbeek. 

10. Infoavond(en) in het najaar.   

Vanuit  Velt, plaatselijk voorzitter Tom Van Elst,  is er de vraag om samen een 
infoavond te organiseren betreffende het terugschroeven van het 
pesticidengebruik voor en door particulieren. De MAR-leden spreken zich 
hierover positief uit.  Er zullen contacten genomen worden om dit te 
concretiseren. Edith moet zeker hierin worden betrokken. 

Ook het idee van een infoavond i.v.m. de ‘wilde tuin’ is niet verlaten.  Er zal 
worden geïnformeerd of de voorziene spreekster dit nog kan doen. 

11.  MAR-digitaal  

Hoe zit het met onze website? Wat met de facebookgroep? 
Joëlle en Marc wille zich hiermee gelasten en dit verder uitwerken en 
begeleiden. 

12. Varia : 

12.1  Vanuit sommige kringen wordt gesuggereerd de parkeertarieven te 
halveren. Dit is wel tegenstrijdig met de visie om het autoverkeer te 
ontmoedigen.  Marc volgt dit op. 

12.2  Er is nog onduidelijkheid over de nieuwe tunnel onder het station. Er moet 
gezorgd worden dat deze een gemakkelijke verbinding is voor de fietsers. 

12.3  Er is een eendenrace op de Gete voorzien. Hierover zijn geen problemen. 
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12. 4 Er wordt gevraagd of onze MAR niet systematisch kan gecontacteerd 
worden i.v.m. kapvergunningen en stedenbouwkundige vergunningen met 
duidelijke groen- of milieu-impact. Vaak is het momenteel zo dat dergelijke 
vergunningen vaak worden afgeleverd zonder zelfs inspraak van de 
milieudienst.  Er zal worden onderzocht of hierover afspraken kunnen gemaakt 
worden. 

12. 5 Er wordt voorgesteld Informatie op te zoeken op de websites 
www.bomenwijzer.be en www.openbaargroen.be en hiernaar uitdrukkelijk te 
verwijzen. 

Na deze gedachtewisseling wordt de vergadering beëindigd omstreeks 22 u.. 

 

 

Verslaggeving 

Ingrid De Tandt & Marcel Jonckers  

 

 

 

 

 

 

Gebruik van frisdranken tijdens deze vergadering: 
2 flessen Spa-bruis, 1 fles Spa-blauw, 1 fles appelsiensap 

 

 

Belangrijke data 

Op volgende data zijn vergaderingen voorzien voor 2016: 2 juni ; 1 september; 6 
oktober ; 3 november en 1 december. 
Dag van het Park: 29 mei – Big Jump 3 juli – Deelname ParkLife 14 augustus – 
Autovrije zondag 18 september 

http://www.bomenwijzer.be/
http://www.openbaargroen.be/

